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Protokół Nr VII/18 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego  

VI kadencji 
odbytej w dniu 22 marca 2019 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 

Punkt 1  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zakomunikowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady Sesji Rady 
Powiatu Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie 
Informacji Publicznej Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 09:00 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu oraz wszystkich gości przybyłych 
na sesję.  

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 
że w sesji uczestniczy 14 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana 
do podjęcia prawomocnych uchwał. 

Nieobecni Radni na sali narad M. Tobiszewski, C, Turczyk i H. Samek. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Treść listy obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Punkt 2 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad VII sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 
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Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który wniósł do punktu 16 podpunkt k 
porządku obrad sesji projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie 
herbu Powiatu Drawskiego – druk nr 254. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania nad zmianą porządku obrad. 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
Rada Powiatu Drawskiego jednogłośnie przyjęła proponowaną zmianę porządku 
obrad.    

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że sesja Rady Powiatu zostanie 
prowadzona zgodnie z następującym porządkiem obrad.  

Obowiązujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 22.03.2019 r. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
– druk nr 228. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między 
sesjami. 

8. Informacja o stanie epizootycznym na terenie powiatu drawskiego w roku 
2018 – druk nr 193. 

9. Ocena stanu sanitarnego Powiatu Drawskiego za rok 2018 – druk nr 192. 

10. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej  
w Drawsku Pomorskim o stanie bezpieczeństwa Powiatu w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej oraz wnioski Komendanta Powiatowego Państwowej 
Straży Pożarnej służące poprawie funkcjonowania Krajowego Systemu 
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Ratowniczo – Gaśniczego (KSRG) na terenie powiatu, sporządzone na 
podstawie analizy zagrożeń oraz analizy zabezpieczenia operacyjnego 
Powiatu Drawskiego, przekazane do Wójtów i Burmistrzów oraz Staroście 
Powiatu, w celu podjęcia działań zmierzających do poprawy funkcjonowania 
KSRG – druk nr 195 i 19.6 

11. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
powiatu drawskiego w roku 2018 – druk nr 197. 

12. Informacja z realizacji zadań wynikających z „Powiatowego programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli  
i porządku publicznego na obszarze powiatu drawskiego na lata 2018 - 
2020” w roku 2018 – druk nr 194. 

13. Sprawozdanie Spółki Szpitale Polskie S.A. w Katowicach z działalności 
statutowej i finansowej Drawskiego Centrum Specjalistycznego za rok 2018 
– druk nr 211. 

14. Sprawozdanie z działalności PCPR i wykaz potrzeb z zakresu systemu 
pieczy zastępczej i pomocy społecznej, w tym sprawozdanie z efektów pracy 
Organizatora RPZ oraz „Powiatowego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar w Powiecie Drawskim na lata 2015-
2020” – druk nr 202 

15. Sprawozdanie z działalności Zarządu Dróg Powiatowych w roku 2018 oraz 
plan zamierzeń na 2019 rok – druk nr 182 i 183. 

16. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcie stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji dotyczącego 
podjęcia uchwały w sprawie zakazu używania silników spalinowych na 
jeziorze Rydzewo – druk nr 204 i 203; 

b) rozpatrzenie skargi na działalność Powiatowego Urzędu Pracy 
 w Drawsku Pomorskim – druk nr 205; 

c) wykonywania inicjatywy uchwałodawczej przez mieszkańców Powiatu 
Drawskiego –  druk nr 206; 

d) podziału środków PFRON na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej 
 i społecznej oraz zatrudnianie osób niepełnosprawnych w 2019 roku – 
druk nr 209; 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Przedszkola Specjalnego  
w Drawsku Pomorskim  – druk nr 198; 

f)   utworzenie spółki – druk nr 231; 

g) utworzenie Samorządowej Jednostki Organizacyjnej Centrum Usług 
Wspólnych Powiatu Drawskiego w Drawsku Pomorskim – druk nr 224; 

h) zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2019 – druk nr 200; 

i)   o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2019 – 2035 – druk nr 201; 
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j)   wyrażenia zgody na objęcie udziałów w Przedsiębiorstwie Komunikacji 
Samochodowej Złocieniec spółka z o.o. – druk nr 225; 

k)  wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego – druk nr 
254. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

18. Komunikaty i sprawy różne.  

19. Zakończenie sesji. 

 

Punkt 3 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z VI sesji Rady 
Powiatu Drawskiego w dniu 22.02.2019 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
przyjęcia protokołu z VI sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 22.02.2019 r.  
 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z VI sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 22.02.2019 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z VI sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 22.02.2019 r. 
 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z VI sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
22.02.2019 r.  
 
Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Punkt 4 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac 
Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
w materiałach na sesję.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 

Stanisława Cybule. 
 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że każdy z Radnych otrzymał 

sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami.  
  
Starosta S. Cybula spytał, czy Radni mają pytania odnośnie sprawozdania? 
 
Nikt z Radnych nie zadał żadnych pytań.    

 
Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 
Punkt 5 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski 
i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację? 

Głos zabrała Pani G. Polak, która złożyła interpelację odnośnie drogi 
powiatowej w miejscowości Trzciniec, w gminie Czaplinek o numerze 2005Z,  
a mianowicie uporządkowania pobocza wraz z przepustami na wysokości posesji 
 nr 15 i 17, gdyż przy opadach deszczu zalewane są grunty w gospodarstwach. 
Wniosła również o utwardzenie pobocza powyższej drogi na odcinku od początki wsi 
do drogi w kierunku lotniska ze względu na problemy pojazdów w wymijaniu się.   

Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Głos zabrała Pani Wiceprzewodnicząca B. Głowacka, który złożyła interpelacje 
dotyczące usprawnienia działań ratowniczych przy zdarzeniach drogowych w zakresie 
zapewnienia dostępu do lekarza, który będzie uprawniony do stwierdzenia  
i wystawienia aktu zgonu. Drugą interpelacja dotyczyła utworzenia stałej bazy dla 
jednostek pływających, która skróciłaby znacznie czas dotarcia straży pożarnej do 
wypadków mających miejsce na akwenach wodnych na terenie powiatu drawskiego. 
Trzecia interpelacja dotyczy przywrócenia połączeń komunikacyjnych PKS na linii 
Czaplinek-Szczecin w godzinach popołudniowych oraz wznowienia połączeń  
w okresie ferii i wakacji. Pani Wiceprzewodnicząca wniosła czwartą interpelację 
dotyczącą stopnia realizacji bonu oświatowego, w tym w jego założeń, kryteriów  
i rezultatów oraz informacji w sprawie podejmowanych działań w zakresie 
zainteresowania uczniów nauką w szkołach ponadgimnazjalnych Powiatu Drawskiego.      
 
Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 8, 9, 10 i 11 do protokołu. 

  
Głos zabrał Pan Radna H. Szreta, który złożył interpelacje w sprawie remontu  

i utwardzenia drogi powiatowej 2039Z ulica Kosynierów, od granicy Osiedla Budowo 
do skrzyżowania z drogą 1962Z ulica Połczyńska w Złocieńcu. Druga interpelacja 
dotyczy montażu barierek oddzielających chodnik od drogi powiatowej nr 2038Z na 
odcinku skrzyżowania Kosynierów do mostu na Drawie. Natomiast trzecia interpelacja 
dotyczy ujęcia w planach drogowych remontu chodnika przy drodze powiatowej 
2038Z ulica Czwartaków.  

Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 12, 13 i 14 do protokołu. 

Pan Radny J. Kozłowski złożył zapytanie  w sprawie informacji o stanie 
wspólnych inwestycji drogowych, a mianowicie drogi do Jankowa i Nowe Laski oraz 
budowa chodnika w miejscowości Stawno i na ulicy Brzozowej w Złocieńcu, jak 
również przebudowa drogi do Bobrowa. 

Pan Radny M. Banaszek zwrócił się z prośbą o wyremontowanie odcinka drogi 
nr 177 w miejscowości Pławno na odcinku 1 km.  
 
Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby jeszcze 
złożyć interpelację? 

  
Nikt z Radnych żadnych interpelacji, wniosków i zapytań więcej nie zgłaszał.  
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Punkt 6 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest trybuna obywatelska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Głos zabrał Pan Burmistrz Kalisza Pom. J. Garbacz, który podziękował za 
przyjęcie sprawozdania Szpitali Polskich przez obecny Zarząd Powiatu i życzył 
kontynuowania pracy dla dobra mieszkańców powiatu drawskiego. Następnie wyraził 
swoje niezadowolenie w związku z likwidacją fili Powiatowego Urzędu Pracy  
w Kaliszu Pomorskim przy jednoczesny zabezpieczeniu środków pieniężnych dla jej 
funkcjonowania przez gminę Kalisz Pomorski. Odniósł się również do sprawy 
założenia Przedszkola Specjalnego w Kaliszu Pomorskim przez Powiat Drawski. 
Podkreślił, że prace w sprawie utworzenia takiej placówki podjęła już gmina, dlatego 
niezrozumiałe są podjęte działania ze strony powiatu bez konsultacji z władzami 
gminy i na koniec złożył życzenia dla władz Powiatu.    

Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który podziękował za życzenia i zaznaczył, 
że Powiat Drawski liczy na dobrą współpracę z gminą Kalisz Pomorski, gdyż wiąże to 
się z licznymi projektami, jakie chciałby realizować Powiat Drawski dla mieszkańców 
gminy. W związku z licznymi nieporozumieniami i sporami dotyczącymi likwidacji 
fili PUP w Kaliszu Pomorskim poprosił o zabranie głosu przez Pana Dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku Pomorskim w celu przedstawienia działań, 
które były prowadzone przez urząd i jak była reakcja ze strony mieszkańców gminy.  

Głos zabrał Pan Dyrektor PUP H. Andrałojć, który powiedział, że wychodząc 
naprzeciw wszystkim potrzebom mieszkańców Kalisza Pomorskiego 13 marca 
zorganizowano spotkanie dla wszystkich chętnych. Akcja miała na celu aktywizację 
osób bezrobotnych. 

Głos zabrała Pani Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 
 A. Kuropatnicka, która na wstępie zaznaczyła, że po wcześniejszym poinformowaniu 
mieszkańców gminy Kalisz Pomorski w dniach od 8 do 11 marca przeprowadzona 
została akcja mająca na celu przybliżenie pełnej oferty Powiatowego Urzędu Pracy. 
Dodatkowo dla mieszkańców mniejszych miejscowości uruchomiono linię 
autokarową, aby ułatwić im dojazd do Drawska Pomorskiego. Niestety nie było 
chętnych. Urząd Pracy został dostosowany tak, aby przyjąć wszystkich 
zarejestrowanych w fili w Kaliszu Pomorskim. Z darmowego transportu skorzystało 
jedynie 6 osób. Osobą tym przedstawione zostały oferty pracy, po czym skierowano je 
do poszczególnych pracodawców. Poinformowała, że 23 marca będą organizowane 
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mini targi pracy dla Kalisza Pomorskiego, na których udzielona zostanie pełna pomoc 
dla osób bezrobotnych. Po przeprowadzeniu analizy uznano, że ilość połączeń 
autokarowych jest wystarczająca.  

Pan Dyrektor H. Andrałojć dodał, że odbyły się rozmowy z kierownictwem 
KTP w trakcie, których dyrektor zakładu skarżył się na małe obłożenie miejsc  
w autokarze regularnie kursującym z Kalisza Pom. do Drawska Pomorskiego.  

Ponownie głos zabrała Pani A. Kuropatnicka, która przedstawiła statystyki dla 
poszczególnych sołectw i dynamikę zmian w ostatnich miesiącach od kiedy podjęto 
szereg działań mających na celu zaaktywizowanie osób bezrobotnych.  

Na koniec Pan Dyrektor H. Andrałojć powiedział, że jedynie powolną 
 i intensywną pracą uda się zmienić podejście tych osób, aby rozpoczęły pracę. 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że Zarząd i Rada Powiatu 
będzie współpracować z gminą Kalisz Pomorski, ale oczekuje, aby te działania były  
w swoim charakterze rzetelne i realne. Zaznaczył, że Powiat Drawski jest jedynym 
podmiotem w Polsce, który posiada 3 filie Urzędu Pracy. Przytoczył fakty z kontroli 
NIK, która jednoznacznie zakwestionowała funkcjonowanie fili Powiatowych 
Urzędów Pracy w Polsce, gdyż w tych jednostkach nie są realizowane podstawowe 
zadania. Odpowiadając na wypowiedź Burmistrza Kalisza Pomorskie przypomniał  
o niepodjęciu działań zmierzających do wybudowania lądowiska dla ratownictwa 
medycznego przy szpitalu w Drawsku Pomorskim.        

 Głos zabrał Pan Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że od 2015 roku 
nie podjęto żadnych działań w sprawie budowy lądowiska, na które istnieją plany 
 i projekty, a pozyskanie finansowania mogło pochodzić z wielu różnych źródeł.  
W tym przypadku upoważnionym z ramienia Zarządu Powiatu był Pan Burmistrz 
Kalisza Pomorskiego.   

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Głos zabrał Radny Z. Chołuj złożył wniosek formalny o zorganizowanie targów 
pracy w Kaliszu Pomorskim. 

Ponownie głos zabrał Pan Burmistrz Kalisza Pomorskiego J. Garbacz, który 
powiedział, że nie został poinformowany o odbywającej się akcji zorganizowanej 
przez Urząd Pracy dla mieszkańców Kalisza Pomorskiego. Natomiast co do sukcesów 
poprzedniego Zarządu odnośnie szpitala w Drawsku Pom. to wszystko zostało 
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wyartykułowane w sprawozdaniu Pana Dyrektora M. Michalaka. Na koniec 
podziękował pracownikom szpitala i poprosił, aby przed podejmowaniem decyzji były 
prowadzone rozmowy.  

Głos zabrał Pan Burmistrz Złocieńca K. Zacharzewski, który zaznaczył, że 
najważniejsze jest skupienie się na osobach bezrobotnych, które nie chcą podjąć się 
żadnej pracy, gdyż wychodzenie naprzeciw tym osobom naprzeciw nie daje 
oczekiwanych rezultatów. Nadmienił, że należy skończyć z tolerowaniem nagminnie  
wypisywanych zwolnień lekarskich, tylko dlatego, że osoba taka unika zatrudnienia. 
Przytoczył sytuacje z Przedszkola w Złocieńcu, gdzie osoba bezrobotna ma 
pierwszeństwo przed osobą pracującą w umieszczeniu dziecka w placówce. Wyraził 
opinie, że osoby bezrobotne, które nie chcą podjąć pracy są bardziej wspierane niż 
osoby pracujące i odprowadzające podatki. Zachęcił, aby stworzyć własny autorski 
powiatowy program, który rozwiąże istotne problemy, dlatego należałoby promować 
osoby aktywne zawodowo na rynku pracy.  

Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu Pan W. Włodarczyk, który uznał jako 
Przewodniczący Rady Rynku Pracy wniosek Pana Radnego Z. Chołuja za warty 
rozważenia w przyszłości, a nawet przeprowadzanie mini targów w poszczególnych 
miejscowościach. Niestety na 26 marca wszyscy przedsiębiorcy zostali potwierdzeni. 
Zapewnił, że dla wszystkich osób chętnych będzie zorganizowany transport. 
Nadmienił, że po przeprowadzonych rozmowach z przedsiębiorcami należałoby 
otworzyć w szkołach takie kierunki nauczania, aby w przyszłości absolwent miał 
zagwarantowaną pracę i taka sytuacja ma miejsce w przypadku szkoły w Złocieńcu.           

Raz jeszcze głos zabrał Pan Radny Z. Chołuj, który po raz kolejny zaapelował 
do władz powiatu, aby zostały podjęte wcześniejsze rozmowy. 

Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który odniósł się do sprawy budowy 
lądowiska przez poprzedni Zarząd. Stwierdził, że problem z budową lądowiska przy 
szpitalu wynika z faktu, że na terenie planowanej inwestycji we wcześniejszych latach 
została wybudowana wieża GSM. Zaznaczył, że brak tej inwestycji nie spowodowało 
likwidacji SOR-u, a przytoczony termin 3 miesięczny jest zdecydowanie za krótki na 
wybudowanie lądowiska. Następnie przypomniał, że poprzedni Zarząd Powiatu 
odziedziczył szpital, który był w procesie wypowiedzenia umowy dzierżawy, lecz 
dzięki odpowiednim działaniom udało się uratować szpital w Drawsku Pomorskim. Na 
koniec odpowiedział, że ten temat w tym miejscu nie powinien zostać poruszony.   

Pani Przewodnicząca Rady Powiatu zaapelowała do wszystkich stron  
o podjęcie współpracy i zakończenie wszelkich konfliktów.   
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Pan Starosta S. Cybula odczytał sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu,  
z którego wynikało, że upoważnionym do prowadzenia spraw dotyczących budowy 
lądowiska został Pan J. Garbacz i przez kolejne 4 lata nie podjęto żadnych działań  
w tym temacie.        

Punkt 7 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między sesjami.  

Przewodnicząca Rady Powiatu przypomniała, że odbyło się jedno posiedzenie 
wspólne wszystkich komisji stałych, na którym swoje sprawozdania przedstawiali 
kierownicy służb, jednostek i straży, dlatego poprosiła Przewodniczących 
poszczególnych Komisji o składanie zapytań lub wniosków.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Oświaty Romualda Kurzątkowskiego i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami. 

Głos zabrał Romuald Kurzątkowski - Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
powiedział, że komisja odbyła jeszcze jedno posiedzenie wyjazdowe w dniu 21 marca. 
Członkowie Komisji wizytowali ZSP w Złocieńcu. Najważniejszym tematem 
posiedzenia był harmonogram głównych spraw dotyczących struktury organizacyjnej 
placówki, kosztów funkcjonowania, istotnych zadań remontowo-inwestycyjnych, 
realizowanych projektów edukacyjnych, zaplecza sportowego i pokazywana była cała 
gama działań, jakie prowadzi szkoła dla usprawnienia rekrutacji. Zauważono ciekawe 
rozwiązanie dotyczące oświetlenia, które należałoby wprowadzić w innych szkołach  
w celu zmniejszenia kosztów utrzymania i założeń pracy szkoły w kolejnych latach. 
Nie zgłoszono żadnych wniosków do realizacji. Przeprowadzono, również wizytacje  
w internacie, w którym stwierdzono, że warunki mieszkalne są na bardzo wysokim 
poziomie.      

Treść sprawozdania z działalności Komisji Oświaty stanowi załącznik nr 17 do 
protokołu.     

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marka Banaszka o przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami. 

Głos zabrał Marek Banaszek - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji, który powiedział, że Komisja spotkała się dwukrotnie w marcu. W dniu  
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11 marca rozpatrywała skargę na działalność Powiatowego Urzędu Pracy i wniosek 
dotyczący podjęcia uchwały w sprawie zakazu używania silników spalinowych na 
jeziorze Rydzewo, a także spotkała się w dniu dzisiejszym, aby rozpatrzyć wniosek 
stowarzyszenia w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu 
Drawskiego.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Panią Genowefę Polak  

– Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 
 

Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki  
i Rozwoju, która przedstawiła przebieg posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji 
Stałych z dnia 19 marca. Na posiedzeniu doszło do debaty nad sprawozdaniami 
poszczególnych służb, inspekcji i straży, a także innych jednostek powiatowych. 
Wszystkie materiały i projekty uchwał zostały pozytywnie zaopiniowane na sesje.  
W trakcie omawiania sprawozdania Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 
Pożarnej Radny Z. Dudor złożył wniosek formalny, aby w rozdziale 75.412 ochotnicze 
straże pożarne zwiększyć kwoty z 20 tysięcy na 40 tysięcy na remonty strażnic OSP 
 i z 30 tysięcy na 60 tysięcy na doposażenie OSP. Uzasadniając to dużymi potrzebami 
jednostek OSP, a poszczególne budżety nie są wystarczające, aby zaspokoić ich 
wszystkie pilne potrzeby. Niestety, ani wnioskodawca, ani Radni nie wykazali źródła 
finansowania dla wskazanych we wniosku zwiększeń.  

 
  Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą 

Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – Panią Barbarę Głowacką.  
 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że członkowie Komisji brali udział we wspólnej 
komisji, lecz planowane jest jeszcze jedno posiedzenie wyjazdowe. Między innymi do 
Państwowej Straży Pożarnej, Komendy Powiatowej Policji oraz budynków przy ulicy 
Warmińskiej, aby zapoznać się z możliwością utworzenia w przyszłości Zakładu 
Opieki Leczniczej w tym miejscu. Zaznaczyła, że istotnym sprawą jest doposażenie 
OSP w sprzęt ratowniczy, w tym zakup butów oraz odzieży specjalistycznej. Odniosła 
się również do złożonych interpelacji.   

      
          Punkt 8 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest informacja o stanie 
sanitarno – epizootycznym na terenie powiatu drawskiego za rok 2018.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Pana Tadeusz Klimę – Powiatowego 
Lekarza Weterynarii o przedstawienie informacji.  

 
Głos zabrał Pan T. Klima Powiatowy Lekarz Weterynarii, który powiedział, że 

w złożonym sprawozdaniu są zawarte wszystkie dane wskazujące na dobry stan 
powiatu drawskiego uwzględniając choroby zakaźne zwierząt. Zaapelował do 
Radnych, aby w trakcie spotkań z mieszkańcami w szczególny sposób zwracali uwagę 
na zagrożenie związane z występowaniem ASF. Niestety na terenie wschodniej Polski 
sytuacja dalej jest niepokojąca, a fala turystów w okresie letnim niesie możliwość 
przeniesienia tego wirusa z tamtejszych obszarów kraju, dlatego należy na parkingach 
leśnych utrzymywać czystość i porządek.     

 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Punkt 9 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest ocena stanu 
sanitarnego Powiatu Drawskiego za rok 2018.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Panią Dyrektor  Powiatowej Stacji 

Sanitarno – Epidemiologicznej A. Orlińską o przedstawienie informacji.  
 
Głos zabrała Pani Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej 

A. Orlińska, która powiedział, że zgodnie z przepisami Ustawy o Państwowej 
Inspekcji Sanitarnej do zadań organów inspekcji należy ochrona zdrowia ludzkiego 
przed niekorzystnym wpływem czynników środowiska i zapobieganie powstawaniu 
chorób zakaźnych i zawodowych. Realizowane są zadania w obszarach epidemiologii, 
higieny komunalnej, higieny pracy, higieny dzieci i młodzieży, zapobiegawczego 
nadzoru sanitarnego oraz szeroko rozumianej działalności w zakresie promocji 
zdrowia. Stan sanitarny na terenie powiatu jest bezpieczny i nie występuje zagrożenie 
związane z pojawiającym się coraz częściej na terenie kraju wirusem odry. 
Zaobserwowano wzrost zachorowań na krztusiec, a główną przyczyną takiego stanu 
jest unikanie i uchylanie się obowiązkowym szczepieniom. Prowadzony jest również 
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monitoring wody do spożycia na terenie powiatu i na dzień dzisiejszy jakość tej wody 
jest bardzo dobry. Na terenie powiatu drawskiego zgłoszonych i zarejestrowanych 
zostało 8 kąpielisk.    
 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

  
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Głos zabrał Pan Radny C. Turczyk, który zapytał, jak należy postępować, aby 
zmierzyć poziom natężenia promieniowania elektromagnetycznego stacji telefonii 
komórkowej (wież GSM) i czy Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna prowadzi takie 
badania i jakie procedury mogą podjąć mieszkańcy w takiej sytuacji.  

Pani Dyrektor A. Orlińska odpowiedziała, że Powiatowy Inspektor Sanitarny 
nie ma w zakresie swojej działalności nadzoru nad higieną radiacyjną, gdyż taki 
nadzór prowadzi Wojewódzka Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna i dlatego wszelkie 
wnioski należy kierować do takiej jednostki. Wyłącznie ta jednostka posiada 
laboratoria umożliwiające przeprowadzenie takiego badania.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na Sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
 

  Punkt 10 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim informacja o stanie 
bezpieczeństwa Powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej oraz wnioski 
Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej służące poprawie 
funkcjonowania krajowego systemu ratowniczo – gaśniczego na obszarze powiatu, 
sporządzone na podstawie analizy zagrożeń oraz analizy zabezpieczenia operacyjnego 
Powiatu Drawskiego, przekazane do Wójtów, Burmistrzów oraz Staroście Powiatu,  
w celu podjęcia działań zmierzających do poprawy funkcjonowania ksrg. 

 
Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu Pana Pawła Dymeckiego – 

Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Drawsku Pomorskim. 
 

Głos zabrał Pan Komendant P. Dymecki, który powiedział, że szczegółowa 
informacja została przekazana na posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych. Państwowa 
Straż Pożarna dba o bezpieczeństwo na terenie powiatu, a 50% działań podejmują 
OSP, a samorządy są zobowiązane do odpowiedniego doposażenia tych jednostek 
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dlatego należy inwestować środki w celu poprawy tego bezpieczeństwa na terenie 
powiatu drawskiego.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na Sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 20 i nr 21 do protokołu. 
 
 

Punkt 11 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że kolejnym punktem porządku 
obrad sesji jest informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
powiatu drawskiego w roku 2018. 

 
Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana Łukasza Chruściela – Zastępcę 

Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Drawsku Pomorskim. 
 

Głos zabrała Pan z-ca Komendanta Ł. Chruściel, który powiedział, że 
szczegółowe informacje zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji. 
Zachęcał, również do korzystania z Krajowej Mapy Zagrożeń Bezpieczeństwa, która 
to ułatwia funkcjonariuszom policji w podejmowaniu działań, ale także realizowanie 
potrzeb mieszkańców oraz aplikacji Moja Komenda.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 

 
Punkt 12 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że kolejnym punktem porządku 
obrad sesji jest informacja z realizacji zadań wynikających z „Powiatowego programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego na obszarze powiatu drawskiego na lata 2018-2022” w roku 2018. 

 
Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu przez Panią Wiolettę Gardzińską – 

Podinspektora Wydziału Zarządzania Kryzysowego. 
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Głos zabrała Pani Podinspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Wioletta 
Gardzińska, która powiedziała, że powiatowy program obejmuje tak naprawdę 
obejmuje działania i współpracę powiatowych służb, inspekcji, straży oraz organizacji 
pozarządowych, a podstawowymi zadaniami jest edukacja, profilaktyka i prewencja. 
W 2018 roku realizowane były 4 kierunki, a mianowicie bezpieczeństwo dzieci  
i młodzieży, bezpieczeństwo w miejscach publicznych i miejscach zamieszkania, 
bezpieczeństwo w ruchu drogowym i zintegrowany system ratowniczy.   
 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na Sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
 
 

Punkt 13 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że kolejnym punktem porządku 
obrad sesji jest sprawozdanie Spółki Szpitale Polskie S.A. z działalności statutowej  
i finansowej Drawskiego Centrum Specjalistycznego za rok 2018. 

 
Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu Pana Michała Michalaka – 

Dyrektora Zarządzającego Szpitale Polskie S.A. 
 

Głos zabrał Pan Michał Michalak Dyrektor Zarządzający Szpitali Polskich S.A., 
który omówił sprawozdanie działalności statutowej i finansowej DCS w Drawsku 
Pomorskim. Przedstawił strukturę, w tym oddziały szpitalne i poradnie specjalistyczne 
oraz ambulatoryjne świadczenia diagnostyczne, rehabilitacja lecznicza i podstawowa 
opieka zdrowotna. Następnie przeszedł do wykonania kontraktu z NFZ-u na 
poszczególnych oddziałach i poradniach specjalistycznych, a także wykonanych 
zabiegów i operacji. Wyszczególnił, również liczbę osób hospitalizowanych na 
oddziałach oraz udzielonych porad w 2018 roku. Ponadto dokonano zakupów środków 
trwałych i wyposażenia na łączną kwotę 1 045 000, a także wykonano istotne remonty 
na oddziałach chirurgicznym, szpitalnym oddziale ratunkowym, neonatologicznym,  
a także w przychodniach specjalistycznych i pomieszczeniach kuchennych. Pan 
Dyrektor podkreślił, że niezbędne będzie otworzenie rehabilitacji kardiologicznej, 
 a mianowicie zapewnienie koordynowanej opieki zawałowej. Procedurą tą objęci 
byliby wszyscy pacjenci, którzy są po zawale serca. Na razie ogłoszony został 
konkurs, do którego szpital przystąpił. Kolejny punktem w planie rozwojowym jest 
zwiększenie oddziału ortopedycznego oraz utworzenie pomieszczeń socjalnych dla 
pracowników oraz podjęcie działań, aby rozszerzyć poradnie ginekologiczną. 
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Niezbędna jest budowa lądowiska pod potrzeby SOR-u. Od 1 kwietnia zacznie działać 
POZ. Na koniec przedstawił długość oczekiwania pacjentów na poszczególne zabiegi 
 i operacje.   
 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Głos zabrała Pani Radna G. Polak, która zaznaczyła, że oczekiwanie do poradni 
diabetologicznej wynosi, aż 3 miesiące, dlatego warto by było zatrudnić dodatkowego 
lekarza, aby skrócić czas oczekiwania.  

 
Pan Dyrektor M. Michalak powiedział, że najtrudniejsze jest znaleźć takiego 

specjalistę na rynku pracy. Niestety problem  nadal pozostaje do rozwiązania, gdyż 
każdy pacjent powyżej 40 roku życia jest potencjalnie narażony na cukrzyce. Jednym 
z rozwiązań jest wprowadzenie programu badań przesiewowych dla wszystkich 
pacjentów, dlatego taki projekt będzie w najbliższym czasie przedstawiony. Podkreślił, 
że szpital nie funkcjonuje tak, jakby sobie tego życzył. Potrzeba ogromnych nakładów 
finansowych i pracy, aby usprawnić działanie nie tylko poradni, ale również 
poszczególnych oddziałów szpitalnych. Tym samym dzięki umorzonym z tytułu 
czynszu dzierżawnego 600 tysiącom udało się wyremontować oddział ortopedyczny. 
Celem, do którego dąży spółka jest uzyskanie przychodów ze sprzedaży usług 
medycznych na poziomie ponad 50 mln złotych oraz otwarcie oddziału udarowego. 

 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że uczestniczyła w zakładaniu 

stowarzyszenia diabetologicznego w Złocieńcu i prowadzone są różnego rodzaju 
działania i kampanie, w tym badań przesiewowych.  

Głos zabrała Pani Radna G. Polak, która powiedział, że w każdych badaniach 
przesiewowych w Czaplinku uczestniczy od 60 do 100 mieszkańców, lecz niestety nie 
jest to diagnoza lekarska.  

 
Głos zabrał Pan Radny R, Kurzątkowski, który przypomniał, że w szpitalu 

zmniejszono ilość łóżek szpitalnych ze 181 do 121 i zadał pytanie, czy taki spadek 
będzie miał wpływ na finansowanie lub kontrakt z NFZ.  

 
W odpowiedzi Pan Dyrektor M. Michalak powiedział, że zmniejszenie łóżek 

szpitalnych nie ma żadnego wpływu na finansowanie, a działania takie podjęto, aby 
dopasować ich ilość do personelu, jak również zlikwidować niepotrzebne  
i nieużytkowane. W przypadku, gdy zajdzie taka potrzeba można w każdej chwili 
odpowiednią liczbę łóżek dostawić. 
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Głos zabrał Pan Wiceprzewodniczący K. Korczyński, który zapytał o realny 
termin oddania pomieszczeń w ramach III etapu remontu chirurgii. 

 
Pan Dyrektor M. Michalak odpowiedział, że prace remontowe zmierzają  

w takim kierunku, aby III etap ukończono 31 marca.  
 
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że w ramach pomocy 

diabetykom więcej informacji będzie znanych pod koniec kwietnia, gdyż Zarząd 
Powiatu w najbliższych dniach będzie zajmował się tą sprawą. 

 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który w imieniu poprzedniego Zarządu 

podziękował dyrekcji za 4-letnią współpracę w rozwoju szpitala. Wspomniał również 
o istotnej kwestii, jaką jest bliski kontakt z pacjentem, aby uczulać załogę szpitala  
o odpowiednie podejście do osób chorych i wykazywanie się większą wrażliwością na 
ich potrzeby. Życzył powodzenia w przyszłości, aby plany otwarcia oddziału 
udarowego ziściło się, gdyż byłoby to idealnym dopełnieniem wieloletniej współpracy 
z Powiatem Drawskim.     

 
Na koniec Pani Przewodnicząca Rady Powiatu życzyła dalszej efektywnej 

pracy i współpracy z Powiatem Drawskim.  
 
Głos zabrał jeszcze Pan Radny C. Turczyk, który powiedział, że jest już pora, 

aby wspomniane sukcesy przełożyły się na radykalną zmianę wizerunkową szpitala. 
W swojej wypowiedzi zaznaczył, że istotną osobą dzięki, której te zmiany zostały 
zainicjowane i wyegzekwowane była Pani Dyrektor Stacji Sanitarno-
Epidemiologicznej A. Orlińska. Podziękował, również wszystkim, którzy przyczynili 
się do przyspieszenia prac modernizacyjnych i remontowych w szpitalu. Przyznał, że 
przedstawione plany są niezwykle ambitne, ale należy dążyć do wyznaczonych celów 
rozwojowych szpitala powiatowego.  

 
Pan Dyrektor M. Michalak powiedział, że te wszystkie sukcesy są działaniem 

poprzednich Radny i władz powiatu, jak i ówczesnych oraz innych osób, które 
przyczyniły się w mniejszym, czy większym stopniu do rozwoju szpitala w Drawsku 
Pomorskim.  

  
 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu ogłosił 15 minutową przerwę.  
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Punkt 14 
 
Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że kolejnym 

punktem porządku jest sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Drawsku Pomorskim i Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej za rok 
2018. 

 
Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Panią Alicję Krycką - Sumińską – 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie o przedstawienie sprawozdania. 
 
 
Głos zabrała Pani Alicja Krycka - Sumińska, która omówiła organizację 

systemu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej, formy pieczy zastępczej. 
Niestety zauważyć można wzrost liczby rodzin zastępczych i dzieci umieszczonych  
w tych rodzinach. Przedstawiła liczbę dzieci, które opuściły rodzinną pieczę zastępczą. 
Zapoznała Radnych z dochodami Powiatu Drawskiego z tytułu zwrotu wydatków na 
opiekę i wychowanie oraz przybliżyła proces usamodzielniania się pełnoletnich 
wychowanków opuszczających rodziny zastępcze i placówki opiekuńczo-
wychowawcze. Następnie przekazała informacje dotyczące wykorzystania środków 
PFRON w ramach rehabilitacji społecznej dla osób niepełnosprawnych w 2018 oraz 
zrealizowanych projektów i programów. Wymieniła, również wykaz potrzeb  
w zakresie systemu pieczy zastępczej i pomocy społecznej, w tym także infrastruktury 
w jednostkach powiatowych. Omówiła także realizację Powiatowego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  
i Powiatowego Programu Rozwoju Piczy Zastępczej na lata 2018 – 2020.       
 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Treść prezentacji multimedialnej stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Głos zabrał Radny K. Korczyński, który zapytał jak długo i kto monitoruje 
usamodzielnionych wychowanków. 

Pani Dyrektor A. Krycka – Sumińska powiedziała, że wskazany pracownik i co 
najmniej do założenia rodziny.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
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Punkt 15 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest sprawozdanie z działalności Zarządu 
Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim za rok 2018 oraz plan zamierzeń na rok 
2019. 

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Pana Zbigniewa Kota - Dyrektora 

Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim o przedstawienie sprawozdania.  
 
Głos zabrał Pan Dyrektor Zbigniew Kot, który na wstępie omówił rozliczenie 

budżetu za 2018 rok. Przy czym pozostała kwota 48 432 złote, która nie została 
wydatkowana ze względów płacowych i inwestycyjnych, a mianowicie opłaty za ZUS 
zostały przeniesione na rok bieżący oraz pozostały oszczędności po wykonaniu 
wszystkich zadań inwestycyjnych. Nadwyżka dochodów wyniosła 215 555 złotych. 
Przedstawił zadania inwestycyjne wykonane w 2018 roku oraz udziały 
poszczególnych podmiotów. Następnie przekazał informacje dotyczące utrzymania 
dróg, a także plan zamierzeń inwestycyjnych na 2019 rok.   
 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

   
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Glos zabrała Pani Radna G. Polak, która zapytała o różnice w kwotach 
dotyczących bieżącego utrzymania dróg.  

Pan Dyrektor ZDP Z. Kot odpowiedział, że kwoty zostały oszacowane na 
podstawie zastosowanego algorytmu, na który składają się takie czynniki, jak długość 
dróg i jakość utrzymania.  

Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że podstawowym problemem  
w temacie dróg są środki na realizacje tych inwestycji, dlatego należy wygenerować, 
jak największe środki, aby poprawić stan dróg powiatowych. Nadmienił, że 
odpowiednie środki należy pozyskiwać poprzez np. likwidację oddziału PUP  
w Kaliszu Pomorskim, ponieważ skłoni to osoby bezrobotne do aktywizacji 
zawodowej. Takie rozwiązania pozwolą na zwiększenie w trakcie roku budżetu ZDP.  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że temat dróg na terenie powiatu 
stanowi największy do rozwiązania problem. 
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Pan Dyrektor Z. Kot przypomniał, że według opublikowanej przez Pana 
Wojewodę listy procentowej dofinansowania z Funduszu Dróg Samorządowych 
prawie wszystkie gminy w powiecie mają wsparcie jedynie w wysokości 50%, 
natomiast Powiat Drawski wysokości 60%. 

Głos zabrał Pan Wiceprzewodniczący K. Korczyński, który zapytał na jakim 
etapie jest projektowanie drogi Drawsko Pom. – Gudowo.  

Pan Dyrektor Z. Kot odpowiedział, że obecnie po przetargu został wybrany 
projektant, z którym przeprowadzone zostały konsultacje.  

Głos zabrał Pan Radny C. Turczyk, który odniósł się do wypowiedzi dotyczącej 
pozyskiwania środków na drogi poprzez likwidację oddziału PUP, gdzie podkreślił, że 
problem dróg był, jest i będzie, a najważniejsze są tematy opieki zdrowotnej 
 i społecznej.  

Głos zabrał Pan Radny Z. Dudor, który powiedział, że należy wykorzystać ten 
okres ze względu na możliwość pozyskiwania znacznych środków z różnych źródeł 
dofinansowania. 

Ponownie głos zabrał Pan C. Turczyk, który przypomniał, że wygrane wybory 
jesienne przez PiS utrzymają środki na remonty dróg lokalnych.  

Głos zabrała Pani Radna G. Buczek, która zapytała, czy dokumentacje 
projektowe wykonane na przebudowę dróg zostaną zrealizowane.  

Pan Dyrektor Z. Kot powiedział, że wstępnie przyjęta lista rankingowa 
obejmowała dwa projekty Nowe Laski – Żabin i Drawsko Pom. – Jankowo, lecz 
pozostała ta pierwsza, którą musi zatwierdzić Minister Infrastruktury. Natomiast na 
drugi projekt należy złożyć ponownie wniosek.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań.  
 

Punkt 16 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 
stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji dotyczącego podjęcia uchwały  
w sprawie zakazu używania silników spalinowych na jeziorze Rydzewo.   
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 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Marka Banaszka – 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 
Głos zabrał Pan Przewodniczący Komisji M. Banaszek, który przedstawił 

stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, aby Rada Powiatu nie podejmowała 
uchwały zakazującej używanie jednostek pływających z silnikami spalinowymi na 
jeziorze Rydzewo, a następnie je uzasadnił.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zakazu używania silników spalinowych na 
jeziorze Rydzewo. 

Salę narad opuścił Radny J. Kozłowski, stan Rady Powiatu: 13 Radnych. 

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VII/41/2019 w sprawie przyjęcia stanowiska Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zakazu używania 
silników spalinowych na jeziorze Rydzewo.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest podjęcie uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku 
Pomorskim.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Marka Banaszka – 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  
 
Na salę narad wrócił Radny J. Kozłowski, stan Rady Powiatu: 14 Radnych. 
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Głos zabrał Pan Przewodniczący Komisji M. Banaszek, który powiedział, że po 

rozpatrzeniu Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała skargę za bezzasadną, 
 a następnie przeczytał uzasadnienie.    

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o wniesienie autopoprawki i spytała, 

czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Powiatowego Urzędu Pracy  
w Drawsku Pomorskim.  

Salę narad opuścił Starosta Drawski S. Cybula, stan Rady Powiatu: 13 
Radnych.  

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VII/42/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku Pomorskim.  

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie wykonania inicjatywy uchwałodawczej przez mieszkańców Powiatu 
Drawskiego.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Barbarę Kotwicę – 

Naczelnika Wydziału Biura Rady Powiatu. 
 
Głos zabrała Pani Naczelnik B. Kotwica, która powiedziała, że w związku  

z ustawą z dnia 11 stycznia 2018 roku o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia 
udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych 
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organów publicznych niezbędne jest podjęcie uchwały określającej szczegółowe 
zasady wnoszenia inicjatyw obywatelskich przez mieszkańców Powiatu Drawskiego. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o wprowadzenie autopoprawki  

w załączniku do projektu uchwały z Płońskiego na Drawskiego.    
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Na salę narad powrócił Starosta Drawski S. Cybula, stan Rady Powiatu: 14 

Radnych. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie wykonywania inicjatywy uchwałodawczej przez mieszkańców 
Powiatu Drawskiego.  

 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VII/43/2019 w sprawie wykonywania inicjatywy uchwałodawczej 
przez mieszkańców Powiatu Drawskiego.  
 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie podziału środków PFRON na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej  
i społecznej oraz zatrudnianie osób niepełnosprawnych w 2019 roku.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Alicję Krycką – 

Sumińską – Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku 
Pomorskim. 
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Głos zabrała Pani Dyrektor A. Krycka - Sumińska, która przedstawiła podział 
środków finansowych Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
na realizację zadań w ramach rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu 
osób niepełnosprawnych w 2019 roku.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie? 

 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przejdą do głosowania 

nad uchwałą w sprawie podziału środków PFRON na realizację zadań z rehabilitacji 
zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie osób niepełnosprawnych w 2019 roku.    

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VII/44/2019 w sprawie podziału środków PFRON na realizację 
zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie osób 
niepełnosprawnych w 2019 roku. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Przedszkola Specjalnego w Drawsku 
Pomorskim.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Izabelę Krężołek – 

Naczelnika Wydziału Edukacji. 
 
Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że ze względu na 

dużą liczbę dzieci uczących się w Przedszkolu Specjalnym oraz Szkole Podstawowej 
Specjalnej w Drawsku Pomorskim dalsze przyjęcia dzieci w najbliższej przyszłości są 
niemożliwe, dlatego podjęto decyzje o zorganizowaniu zajęć dla przedszkolaków  
z gminy Kalisz Pomorskim na miejscu. 

  



25 
 

Na tym Pani Naczelnik I. Krężołek zakończyła swoją wypowiedz.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Głos zabrała Radna B. Głowacka, która poprosiła Panią Naczelnik  

o wyjaśnienie sprawy powstania jednostki w nawiązaniu do wypowiedzi Pana 
Burmistrza Kalisza Pomorskiego o możliwości założenia Przedszkola Specjalnego 
przez gminę.  

 
Głos zabrał Pani Naczelnik I. Krężołek, która powiedziała, że jest to 

indywidualna sprawa gminy. Natomiast ze względu na sporą liczbę dzieci z Kalisza 
Pom. uczących się w Drawsku pozwoli to osobą zainteresowanym na uniknięcie 
niepotrzebnych dojazdów. Dodatkowo Powiat Drawski realizuję program „Za 
życiem”, którym objęte są wszystkie gminy na terenie powiatu, a powstanie takiej 
jednostki jest niezbędne do realizacji takiego projektu.  

 
Pani Radna B. Głowacka zapytała, czy nie wywoła to konfliktu interesów 

między władzami gminy Kalisz Pomorski, a Powiatu Drawskiego, aby nie 
doprowadzić do powstania kolejnego konfliktu i czy podjęcie takich działań było 
konsultowane z burmistrzem.  

 
Pani Naczelnik I. Krężołek odpowiedziała, że nie były prowadzone żadne 

rozmowy, gdyż Powiat Drawski nie potrzebuje zgody do utworzenia takiej placówki.  
 
Pani Radna B. Głowacka złożyła formalny wniosek o wycofanie z porządku 

obrad uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Przedszkola 
Specjalnego w Drawsku Pomorskim do czasu przeprowadzenia rozmów  
z Burmistrzem Kalisza Pomorskiego.  

 
 Pan Wicestarosta M. Nagórski zapytał o liczbę uczniów, którzy mieliby 

uczęszczać do tego przedszkola i jak duża miałaby być to placówka.  
 
Pani Naczelnik I. Krężołek odpowiedziała, że placówka miałaby liczyć  

10 uczniów.   
 
Głos zabrał Radny Z. Dudor, który zapytał ile dzieci z Kalisza Pom. jest 

dowożonych do placówki w Drawsku Pom. 
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Głos zabrał Pan Dyrektor ZPE-T K. Ignacak, który powiedział, że według 
prawa obowiązek dowozu dzieci powyżej 5 roku życia spoczywa na gminie, natomiast 
od 2,5 do 5 lat na powiecie. Na dzień dzisiejszy dowożonych dzieci do Drawska Pom. 
jest dwanaścioro.  

 
Ponownie głos zabrała Pani Radna B. Głowacka, która powiedziała, że nie jest 

przeciwna podjęciu tej uchwały, lecz chciałaby uniknąć konfliktów, dlatego 
należałoby przeprowadzić wstępne rozmowy z Burmistrzem Kalisza Pomorskiego.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytał, czy rozmowy z Burmistrzem Kalisza 

Pomorskiego dałyby pozytywny efekt i co mogłyby nowego wprowadzić.  
 
Pan Dyrektor K. Ignacak powiedział, że nie jest uprawniony do prowadzenia 

takich rozmów. Odpowiadają szczerze stwierdził, że nie wiem, jakie wyniki tych 
rozmów mogłyby być.  

 
Głos zabrał Pan Radny Z. Dudor, który stwierdził, że jest to uchwała inicjująca, 

dlatego jego zdaniem nie ma żadnych przeszkód, aby przeprowadzić głosowanie nad 
tym projektem uchwały.  

 
Pan Dyrektor K. Ignacak przypomniał, że nie chodzi tylko o powstanie dwóch 

oddziałów przedszkola, lecz również realizowanie programów „Za życiem” i WWRD. 
Podkreślił, że rodzice są zobligowani do przywiezienia dzieci na jedną, czy dwie 
godziny, lecz zajęcia trwają jedynie 30 min i po takim czasie muszą być przerywane. 
Dodał, że w nowo otwartej placówce ma być otwarta fizjoterapia, rehabilitacja, 
gimnastyka korekcyjna, usługa psychologiczna, a także logopeda. Przypomniał, że nie 
jest łatwo utworzyć taką jednostkę specjalną ze względu na trudności z zatrudnieniem 
odpowiednich specjalistów, którzy posiadają określone uprawnienia. Dlatego tak 
istotne jest utworzenie takiej placówki i zaoferowania jego mieszkańcom możliwości 
skorzystania z takiej jednostki specjalnej.  

 
Głos zabrała Pani Radna B. Głowacka, która uznała takie działania oczywiście 

za zasadne. Zaznaczyła, że gmina Kalisz Pom. powinna być wyłącznie 
usatysfakcjonowana taką ofertą, lecz niestety w sytuacji kiedy niebyły prowadzone 
rozmowy z Burmistrzem Kalisza Pomorskiego to należałoby wprowadzić taki element 
dla lepszej współpracy, aby nie doszło do kolejnego konfliktu z Burmistrzem, jak  
w przypadku zamknięcia oddziału PUP i jedynie to jest uzasadnieniem zgłoszonego 
wniosku.         
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Pani Przewodnicząca Rady powiedziała, że jest przeciwna temu wnioskowi, 
gdyż Pan Burmistrz znał treść uchwały, a przede wszystkim powinien pozostać na 
sesji wyrazić swoją uzasadnioną opinię. 

 
Głos zabrała Pani Radna G. Buczek, która zapytała się jakie działania wstępne 

były prowadzone skoro z uzasadnienia wynika, że umowa najmu nieruchomości 
została podpisana.  

 
Głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek przypomniała, że jedynie Kalisz 

Pomorski nie posiada takiej placówki w powiecie. Poczyniono starania o pozyskanie 
środków zewnętrznych na adaptacje pomieszczeń.  

 
Głos zabrała Pani Radna G. Polak zapytała, czy odłożenie podjęcia tej uchwały 

nie spowoduje opóźnień w otwarciu tej placówki. 
 
Pani Naczelnik I. Krężołek przypomniała, że procedowana uchwała jest 

intencyjna.  
 
Głos zabrał Pan Radny M. Krężel, który powiedział, że najpierw podpisano 

umowę najmu, a teraz oczekuje się podjęcia decyzji przez Radę Powiatu.  
 
Pani Naczelnik I. Krężołek odpowiedziała, że te działania nie mogły odbyć się 

w tym samym czasie, aby podjąć kolejne działania do utworzenia jednostki należało 
wybrać miejsce pod przyszłe przedszkole.  

 
Pan Dyrektor K. Ignacak zaznaczył, że istotną sprawą jest złożenie wniosku do 

PFRONU o dofinansowanie, gdyż instytucja ta wymaga pewnego wcześniejszego 
zabezpieczenia. Bez podpisanej umowy złożony wniosek byłby bezzasadny i z miejsca 
odrzucony. 

 
Ponownie głos zabrał Pan Radny M. Krężel, który zapytał, jeżeli Rada nie 

wyrazi zgody na przyjęcie tej uchwały to co dalej będzie z tą umową najmu.  
 
Pani Wiceprzewodnicząca Rady B. Głowacka zaproponowała, że taką uchwałę 

można podjąć na sesji nadzwyczajnej po konsultacjach z burmistrzem.  
 
Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu Pan W. Włodarczyk, który powiedział, 

że wniosek wymaga opracowania dokumentacji technicznej ze względu na 
przebudowę i dostosowanie tych pomieszczeń do warunków przedszkola specjalnego. 
Następnie należy ogłosić przetarg i na koniec wykonać remont, dlatego zaznaczył, że 
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na dzień dzisiejszy już można mówić o spóźnieniu, ponieważ placówka od 1 września 
ma rozpocząć działalność. Nie podjęcie uchwały oznaczałoby, również utratę 
dofinansowania w wysokości 150 tysięcy. 

 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który powiedział, że jeżeli opóźnienie nie 

spowoduje poniesienia znacznych kosztów to należałoby wysłuchać Pana Burmistrza, 
który prawdopodobnie ma pomysł i miejsce na utworzenie takiej placówki. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała się Pana Radnego J. Kozłowskiego, 

dlaczego Burmistrz Kalisza Pomorskiego nie pozostał na sesji, aby przedyskutować 
ten temat. 

 
Głos ponownie zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który zaapelował, aby 

rozważyć przyjęte przez niego stanowisko. Podkreślił, że w przypadku, gdy nie 
spowoduje to perturbacji finansowych i organizacyjnych to jest skłonny poprzeć 
wniosek Pani Radnej B. Głowackiej.  

 
Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu W. Włodarczyk, który przypomniał, że 

pozostały jedynie 4 miesiące na modernizacje i adaptacje oraz ogłoszenie przetargu. 
Zaznaczył, że najważniejsze jest ułatwienie dzieciom z gminy Kalisz Pomorski 
dostępu do takiej placówki i rozwiązanie problemu rodziców dojazdu do Drawska 
Pomorskiego. Dodał, że poprzedni Zarząd Powiatu rozpoczął takie kierunki działania, 
dlatego nie zrozumiałe jest dla niego konsultowanie każdej decyzji Zarządu  
z burmistrzem, która maja polepszyć życie mieszkańców tej gminy.  

 
Głos zabrał Pan Radny C. Turczyk, który powiedział, że należy rozwiązać 

problem i zaapelował do Przewodniczącej Rady o przejście do procedowania tej 
uchwały. 

 
Głos zabrał Pan Radny Z. Dudor, który powiedział, że argumenty Pana 

Dyrektora i wypowiedź Pana Radnego C. Turczyka w pełni go przekonują  
o słuszności podjęcia na dzisiejszej sesji tej uchwały. Dodatkowo Pan Dyrektor 
 K. Ignacak posiada odpowiednią wiedzę i kadrę specjalistyczną, której niestety na 
dzisiejszym rynku pracy brakuje.    

             
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

przegłosowania wniosku Pani B. Głowackiej o wycofanie z porządku obrad uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Przedszkola Specjalnego w Drawsku 
Pomorskim. 
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Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
  3 głosami „za” przy 
11 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
odrzuciła wniosek Pani Radnej B. Głowackiej o wycofanie z porządku obrad uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Przedszkola Specjalnego w Drawsku 
Pomorskim. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Przedszkola Specjalnego  
w Drawsku Pomorskim. 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  3 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę zmieniającą Nr VII/45/2019 uchwałę w sprawie utworzenia 
Przedszkola Specjalnego w Drawsku Pomorskim. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie utworzenia spółki.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Dariusza Guziaka – 

Pełnomocnika Zarządu do spraw Ochrony Zdrowia. 
 
Salę narad opuścił Radny H. Szreta, stan Rady Powiatu: 13 Radnych. 
 
Głos zabrała Pan Pełnomocnik D. Guziak, który powiedział, że potrzeba 

utworzenia takiej spółki wynika przede wszystkim z dużego zapotrzebowania 
mieszkańców na świadczenia pielęgnacyjno-rehabilitacyjne, a w powiecie i całym 
województwie istnieje bardzo duży niedobór łóżek tego rodzaju. Dlatego podjęcie 
uchwały intencyjnej w tej sprawie pozwoli Zarządowi Powiatu do rozpoczęcia działań 
zmierzających do utworzenia takiej placówki.  

 
Na tym Pan Pełnomocnik D. Guziak zakończył swoją wypowiedź.  
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Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 39 do protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który nie kwestionując zasadności 

powstania takiej placówki zadał pytanie odnośnie zapotrzebowania na takiego typu 
usługi, a także o finansowanie takiej jednostki z budżetu powiatu i wydatkach, jakie 
należy poczynić do jej powstania. Na koniec zapytał o możliwość prowadzenia takiego 
Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego przez spółkę specjalistyczną, ponieważ jest to 
kolejne zadanie, które nakłada na siebie Powiat Drawski w perspektywie tego, że 
brakuje środków na realizacje bieżących zadań.  

 
Głos zabrał Pan D. Guziak, który powiedział, że okres oczekiwania na miejsce 

w takim zakładzie wacha się między rokiem, a półtora roku, dlatego zapełnienie 
planowanych 60 łóżek potrwałoby 7 dni. Zgodnie ze informacją Wojewody 
Zachodniopomorskiego brakuje w województwie około 300 łóżek w ZOL. 
Przypomniał, że wszystkie osoby po 60 roku życia będą potrzebowali takich 
świadczeń pielęgnacyjno-rehabilitacyjnych, gdyż opieka nad osobą niepełnosprawną 
wymaga wiedzy i doświadczenia, a przede wszystkim czasu. Czas przebywania takiej 
osoby w zakładzie wynosi mniej więcej 6 miesięcy, aby po zakończeniu takiego 
okresu osoba niepełnosprawna była zdolna do samo pielęgnacji. Następnie 
odpowiadając na drugie pytanie stwierdził, że świadczenia pielęgnacyjno-opiekuńcze 
mieszczą się w kategorii świadczeń innych niż świadczenia szpitalne, a poza tym 
szpital maj jeszcze wiele problemów, które musi rozwiązać. Polityka senioralna 
prowadzona przez Powiat Drawski wychodzi naprzeciw oczekiwaniom 
 i zapotrzebowaniu społeczności lokalnej na świadczenia pielęgnacyjno-opiekuńcze  
i wpisuje się w Strategię Rozwoju Powiatu Drawskiego na lata 2015-2025. Ponadto 
powiat ma większe możliwości pozyskiwania środków finansowych z różnych źródeł, 
gdyż istnieją różnego rodzaju programy rządowe i resortowe. Przypomniał, że nie były 
przeprowadzane żadne kalkulacje finansowe ze względu na odległy termin powstania 
takiej placówki. Nadmienił jedynie, że przychody z NFZ w podobnym ze względu na 
ilość planowanych łóżek Szpitalnym Centrum Medycznym w Goleniowie wyniosły na 
2018 rok 2 469 910. Plus do tego dochodzą wpływy od pacjentów, który pokrywa 
koszty wyżywienia i zakwaterowania, gdyż wspomniane świadczenia pokrywane są 
 z kontraktu z NFZ. Wpływy pacjentów w placówce w Goleniowie kształtują się na 
poziomie 400 tysięcy złotych. Przy czym wydatki związane z działalnością 
oszacowano na poziomie około 2 200 000 złotych. Dlatego, aby zwiększyć wpływy 
konieczne jest prowadzenie w ramach spółki samorządowej działalności komercyjnej 
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stanowiącej uzupełnieniem, w tym np. świadczenie z zakresu rehabilitacji, domowej 
opieki długoterminowej, czy Domu Seniora +. Zwrócił uwagę, że powstanie takiej 
placówki wpisuje się w prowadzone obecnie przez rząd programy społeczne. Dodał, 
że tereny przyległe do planowanego zakładu oznaczają się wysokimi walorami 
krajobrazowymi i naturalnymi.  

 
Głos zabrał Pan W. Włodarczyk, który uzupełniają wypowiedź powiedział, że 

w aktualnym planie zagospodarowania opracowanym przez gminę Drawsko 
Pomorskie wpisane jest powstanie takiego miejsca i to właśnie na terenie wskazanym, 
a dodatkowo burmistrz zaproponował partycypacje w kosztach modernizacji  
i bieżącego utrzymania przez objęcie udziałów w takiej spółce, a w przypadku 
powstania Domu Senior +. Wracając do wypowiedzi Pana Dyrektora M. Michalaka o 
utworzeniu oddziału udarowego i rehabilitacji kardiologicznej uznał powstanie takiego 
zakładu za uzupełnienie tych planów szpitala.  

 
Głos zabrał Pan D. Guziak, który powiedział, że osoby opuszczające oddział 

udarowy to potencjalni pacjenci zakładu opiekuńczo-leczniczego, dlatego utworzenie 
takiego zaplecza pozwoli tym osobom do odzyskania częściowej sprawności.  

 
Głos zabrała Pani Radna G. Buczek, która potwierdziła opinie Pana  

W. Włodarczyka. Powiedziała, że ośrodek pomocy społecznej złożył kilkanaście 
zapytań o umieszczenie osób w takiej placówce, lecz niestety jedynie dwa wnioski 
oceniono pozytywnie, a okres oczekiwania jest bardzo długi. Wyraziła swój niepokój 
dotyczący finansowania, dlatego zapytała jakie będą standardy tego lecznictwa oraz 
czy szpital powiatowy będzie miał zabezpieczonych kilka łóżek poszpitalnych.  

 
Pan Pełnomocnik D. Guziak przyrównał planowany zakład do tego 

funkcjonującego w Goleniowie, w którym to finansowanie z NFZ wynosi 2700 
złotych na pacjenta. W tym przypadku zakład pełniłby służbę publiczną, dlatego nie 
prowadzono by selekcji ze względu na wysokość pobieranych od pacjenta środków. 
Tym samym należałoby zróżnicować źródła finansowania  poprzez działalność 
komercyjną. Powiedział, że spółka z o. o. odpowiadałaby do wysokości posiadanego 
majątku, lecz niestety jest za wcześnie do jasnego i konkretnego finansowania, gdyż 
szczegółowe informacje funkcjonalno-użytkowe zostaną przedstawione po powstaniu 
spółki. Uznał podpowiedź Radnej G. Buczek za pozytywne rozwiązanie, które będzie 
istotne na etapie koncepcyjnym przy tworzeniu takiego zakładu.  

 
Głos zabrał Pan Radny Z. Dudor, który zauważył, że jest to uchwała intencyjna, 

a cały proces na etap koncepcyjny. Podstawowym celem tego procesu jest ulżenie 
osobom potrzebującym chwilę wytchnienia od wielorocznej opieki nad osobami 



32 
 

niepełnosprawnymi, pozawałowymi lub po udarze mózgu, a także samym 
wymagającym opieki. Zaznaczył, że wskazana tu problematyka od wielu lat powraca. 
Dodał, że Rada Powiatu na tym etapie nic nie ryzykuje, a wręcz przeciwnie idzie krok 
do przodu.  

 
Głos zabrał Pan Wicestarosta M. Nagórski, który poruszył kolejny problem, 

jakim jest zatrudnienie kadry. Wskazał tu na rozwiązanie, aby powołać szkołę, która 
będzie kształciła opiekunki medyczne.  

 
Pan D. Guziak uzupełnił wypowiedź, że kształcenie takiej osoby będzie trwało 

2 semestry przy normalnym kształceniu stacjonarnym, czy zaocznym. W tym 160 
godzin praktyk w szpitalach lub zakładach opieki lub domach opieki społecznej. 
Powołanie takiej szkoły policealnej rozwiązałoby problem niedoboru pielęgniarek 
 i opiekunów medycznych w szpitalu i w zakładach. Niestety ilość pielęgniarek z roku 
na rok zmniejsza się. Dyplomy pielęgniarskie i opiekunów medycznych są 
respektowane we wszystkich krajach Unii Europejskiej. Ze wstępnych wyliczeń 
wynika, że w zakładzie będzie zatrudnionych 45 osób.  

 
Głos zabrał Pan Radny C. Turczyk, który powiedział, że jest to bardzo ogólna 

koncepcja, nie przedstawiająca etapów powstawania i kierunków rozwoju.  
W informacji nie przedstawiono żadnych wyliczeń dotyczących zagospodarowania 
 i przygotowania obiektu. Nadmienił, że z doświadczenia treść paragrafu 2 budzi duże 
wątpliwości, ponieważ Rada Powiatu będzie wykluczona z podejmowania decyzji,  
a także monitorowania procesu powstawania, w tym zawieranych umów, 
dokonywanych umorzeń lub przyznawanych dotacji. Uznał uzasadnienia dla poparcia 
tego projektu za racjonalne, lecz brakuje punktów etapowych, jak ten zakład będzie 
funkcjonował, ile będzie to kosztować budżet Powiatu Drawskiego, w jakim kierunku 
miałby zmierzać i kiedy zostanie zdjęta odpowiedzialność z powiatu za 
funkcjonowanie spółki. Zabrakło, również pisemnego stanowiska Burmistrza Drawska 
Pomorskiego w sprawie podjęcia współpracy.   

 
Głos zabrał Pan W. Włodarczyk, który zgodził się z Panem Radnym  

C. Turczykiem, lecz niestety, aby móc określić wszystkie szczegóły, etapy 
powstawania, proces i koszty inwestycji należy podjąć pewne kroki. Na razie został 
wskazany obiekt i prowadzone są czynności wydzielenia działki. Kolejnym krokiem 
przygotowanie projektu techniczno-budowlanego i wycena procesu modernizacji, lecz 
nie możemy tego zrobić bez zgody Rady Powiatu, a te wszelkie szczegóły pokaże 
projektant. Z Burmistrzem Drawska Pomorskiego została zawarta jedynie deklaracja 
wstępna, gdyż dopiero po wycenie całej modernizacji będziemy mogli przedstawić 
konkrety dla włodarzy Drawska Pomorskiego, a udziały będą mogły być rozdzielone 
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w zależności od użytkowanego metrażu. Nadmienił, że procedowaną uchwałę należy 
traktować jako intencyjną. Koszty zostaną ponoszone do momenty uzyskania 
pozwolenia na budowę.  

 
Głos zabrała Pani Radna G. Buczek, która odwołując się wypowiedzi Pana 

Wicestarosty M. Nagórskiego o utworzeniu szkoły uznała, że lepszym rozwiązaniem 
byłoby otwarcie kierunków kształcenia dla przyszłej kadry w istniejących placówkach 
oświatowych, aby korzystać z własnych zasobów. Przy jednoczesnej gwarancji dla 
kształcących o zatrudnieniu ich.  

 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który zapytał, czy Zarząd Powiatu 

rozważał prowadzenie zakładu opiekuńczo-leczniczego w inny sposób niż spółkę. 
Stwierdził, że kwotę 0,5 mln złotych można by było wydać bez tworzenia spółki. 
Poprosił o informacje kto będzie we wstępnym etapie przygotowania zajmował się 
prowadzeniem tej spółki. Przypomniał, że powołanie szkoły może nie rozwiązać 
problemu, ponieważ brakuje osób chętnych do nauki. Zaznaczył, że wydatkowanie pół 
miliona na ten projekt, aby określić same źródła dofinansowania, a późniejsze 
wycofanie się z tej inwestycji przy braku pieniędzy w budżecie może być ryzykowne.  

 
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że rozważane były różne 

warianty i różne możliwości, w tym także, aby mogła to prowadzić spółka Szpitale 
Polskie. Na koniec uznano, że najlepszą formą będzie utworzenie spółki, gdyż 
wszystkie umorzenia dzierżawne w szpitalu wyniosły ponad 2 mln. Podkreślił, że 
wzrastająca ilość osób starszych potrzebujących pomocy jest coraz większym 
problemem. Na wstępie spółkę należy wyposażyć w majątek, a więc przekazać 
nieruchomość, wydzielić grunty i rozpocząć proces adaptacji pomieszczeń. 
Wspomniał, że Powiat Drawski jest już spóźniony z tą inwestycją o co najmniej kilka 
lat, dlatego należałoby podjąć uchwałę w imię odpowiedzialności Rady Powiatu za 
opiekę nad osobami starszymi. Realizacja takiej inwestycji to perspektywa kilku lat, 
dopiero na podstawie programu funkcjonalno-użytkowego, który zostanie Radnym 
przedstawiony.  

 
Pan Radny J. Kozłowski powiedział, że nie podważa zasadności powstania 

takiej jednostki, lecz istotna jest forma dojścia do zamierzonego celu, gdyż znana jest 
mu sytuacja finansowa powiatu. Wskazał, że Powiat Drawski przez ostatnie lata 
dokładał do szpitala po 2 miliony złotych, a obawy przy tworzeniu takiej spółki są jak 
najbardziej uzasadnione, aby nie powtórzyła się taka sytuacja przy działalności takiego 
zakładu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedział, że wszystkie pytania są 
uzasadnione, a wszystkie wątpliwości należy rozwiać.   
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Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który odpowiedział, że forma spółki 

oznaczać będzie funkcjonowanie tej spółki na własne ryzyko, a powiat nie będzie do 
tego dokładał w trakcie działania, lecz jedynie na etapie tworzenia, gdyż spółka ta 
musi być uzbrojona w majątek. Dlatego niezbędne jest podjęcie działań wydatkują 
własne środki, ale także poszukiwane na inne dofinansowania zewnętrzne. Pan 
Starosta powiedział, że na spotkaniach ze związkami kombatanckim i sybirakami 
często poruszany jest temat braku takiej jednostki. Zaapelował do Radnych, aby 
podjęli taką uchwałę.  

 
Głos zabrał Pan Radny K. Korczyński, który powiedział, że z przyjemnością 

 i satysfakcją przysłuchuje się tej debacie, gdyż tak powinny wyglądać dyskusje na 
sesji Rady Powiatu. Zauważył, że na etapie koncepcyjnym zawsze będą pojawiać się 
wątpliwości. Jest to ciekawy sposób na wypełnienie luki, która w powiecie drawskim 
występuje. Niestety w początkowej fazie zawsze istnieje ryzyko, ale wybranie takiego 
rodzaju spółki z o.o. jest najbardziej elastyczną formą dla prowadzenia działalności 
gospodarczej. Powiat w postaci nieruchomości może wnieść odpowiedni majątek. 
Odnosząc się do finansowania przypomniał o możliwości regulowania wysokości 
pobieranych opłat od mieszkańców, dzięki temu można zabezpieczyć miejsca dla 
osób, które nie mają wystarczającego wynagrodzenia. Przyznał, że wszelki 
przedstawione wątpliwości przez Radnych podziela, lecz niezbędne wykonanie 
pierwszego kroku do powstania takiego zakładu, chociaż ryzyko zawsze istnieje to 
taka forma spółki pozwala w najprostszy sposób rozwiązać spółkę bez większych 
konsekwencji. Pierwsza uchwała zazwyczaj ma charakter intencyjny. Odniósł się 
również do sprawy wystąpienia Powiatu Drawskiego ze spółki w przypadku kiedy 
zakład opiekuńczo-leczniczy będzie przynosił korzyści finansowe.                             

 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie utworzenia spółki. 

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
10 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  3 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VII/46/2019 w sprawie utworzenia spółki.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie utworzenia Samorządowej Jednostki Organizacyjnej Centrum Usług 
Wspólnych Powiatu Drawskiego w Drawsku Pomorskim. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Joannę 
Andrykowską – Skarbnika Powiatu.  

 
Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska, która powiedziała, że projekt 

utworzenia przez Powiat Drawski jednostki organizacyjnej w postaci CUW ma na celu 
zminimalizowanie i wyeliminowanie błędów w zarządzaniu budżetem, przyspieszenia 
w obiegu informacji poprzez włącznie procesu kadrowego oraz zamówień publicznych 
i przede wszystkim kompleksową obsługę placówek edukacyjnych.   
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie? 

 
Głos zabrała Pani Radna G. Buczek, która zapytała, czy były prowadzone 

konsultacje z dyrektorami i kierownikami jednostek tych placówek, a także czy opinia 
była ich pozytywna. Poprosiła, aby Pani Skarbnik trochę więcej powiedziała na ten 
temat.   

 
 Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska, która powiedziała, że konsultacje 

były prowadzone, a powstanie tej jednostki ma zminimalizować błędy w obsłudze 
budżetu. Od 2 lat rozpoczął się proces tworzenia wspólnego systemu informacyjnego 
dla jednostek samorządu terytorialnego np. poprzez centralizacje udziału VAT  
i składanie sprawozdań elektronicznie. Takie działania powodowały liczne błędy w 
jednostkach podległych Starostwu.  

 
Głos ponownie zabrał Pani Radna G. Buczek, która zapytała, jak będzie 

wyglądać współpraca księgowych z kierownikami jednostek, w sytuacji kiedy 
dyrektor kilkanaście razy dziennie musi skonsultować się z księgowym.  

 
Pani Skarbnik J. Andrykowska powiedziała, że księgowe będą pracować, lecz 

w budynku Starostwa w Drawsku Pomorskim. Podkreśliła, że na początku następnego 
roku z jednostek Powiatu Drawskiego odchodzą 4 główne księgowe, a na rynku pracy 
brakuje odpowiednich osób.  

 
Pani Radna G. Buczek poprosiła o wypowiedzenie się dyrektorów jednostek.  
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Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że informacja o 

utworzeniu jednostki została przekazana dyrektorom. Jesienią tego roku wchodzi 
elektroniczny obieg dokumentów, który będzie obligatoryjny do wprowadzenia dla 
wszystkich jednostek samorządu terytorialnego. Drugą istotną sprawą jest 
wykonywanie przez głównych księgowych czynności, których nie powinien 
dokonywać np. sporządzanie listy płac. W takiej sytuacji przeprowadzony audyt 
kontroli skarbowej jednoznacznie zakwestionował takie postepowanie. Przypomniał, 
że takie CUW funkcjonuje w większości miast. Stanowczo zaznaczył, że nie będzie 
żadnych zwolnień, lecz na pewno będą odejścia naturalne księgowych i do momentu 
przejścia na emeryturę będą pracowały w jednostkach.  

 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który w związku z tym, że dokument 

ten nie był procedowany na Komisji Oświaty złożył wniosek formalny, aby 
wycofać go z porządku obrad i przepracować na komisji.  

 
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że rozumie wszystkie 

wątpliwości Radnego J. Kozłowskiego, ale w tej sprawie żadnego ryzyka nie ma. Pani 
I. Osoś po przeprowadzeniu konsultacji z dyrektorami i księgowymi przedstawi 
koncepcję. Uchwała jest intencyjna, dlatego dopiero po przekazaniu ogólnego zarysu 
będzie czas na wypracowanie stanowiska dla przyjętego modelu przez Radę Powiatu.  

 
Głos zabrał Pan Radny R. Kurzątkowski poinformował, że temat był poruszany 

na Wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych, lecz jego zdaniem należałoby temat ten 
przedyskutować kilkakrotnie, aby projekt uchwały przedyskutować odpowiednio 
merytorycznie.  

 
Głos zabrał Pan Radny C. Turczyk, który zapytał, czy po utworzeniu takiej 

jednostki wzrosną wydatki z budżetu powiatu, a także gdzie w całej hierarchii znajduje 
się Skarbnik i dlaczego projekt uchwały nie może zostać przedyskutowany na 
poszczególnych komisjach.  

 
Głos zabrała Pani Skarbnik, która odpowiedziała, że będzie to jednostka 

posiadająca księgowe, kadrowe, główną księgową i dyrektora. Przypomniała, że od 
 1 września 2019 roku Powiat Drawski musi dostosować się obiegu elektronicznego 
faktur. 

 
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że na dzień dzisiejszy 

nikt nie jest w stanie odpowiedzieć, jak ta jednostka ma funkcjonować, lecz dopiero po 
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konsultacjach przedstawiona zostanie ogólna koncepcja, a cały proces będzie trwał 
kilka tygodni.  

 
Pani Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że przy tak wielu 

sprawozdaniach i uchwałach materiał będzie dzielony na 2 posiedzenia wspólne 
Komisji Stałych. Natomiast Przewodniczący poszczególnych komisji mogą zwoływać  
posiedzenia dla przepracowania materiałów.  

 
Pani Skarbnik J. Andrykowska powiedziała, że nad wszystkim będzie czuwał 

Skarbnik, a księgowość powiatu będzie znajdować się w jednym miejscu dla 
usprawniania całości księgowości w jednostkach.  

 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który powiedział, że cała prowadzona 

dyskusja daje zasadność złożonemu wnioskowi.  
 
Głos zabrał Pan Radny Z. Dudor, który zaproponował, aby przejść już do 

głosowania.      
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  

wniosku Pana J. Kozłowskiego o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały  
w sprawie utworzenia samorządowej jednostki organizacyjnej Centrum Usług 
Wspólnych Powiatu Drawskiego w Drawsku Pomorskim i rozpatrzenie na Komisji 
Oświaty.   

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
5 głosami „za” przy 
7 głosach „przeciw” i 
1 głosie „wstrzymującym się” 
odrzuciła wniosek Pana Radnego  J. Kozłowskiego o wycofanie z porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie utworzenia samorządowej jednostki organizacyjnej 
Centrum Usług Wspólnych Powiatu Drawskiego w Drawsku Pomorskim  
i rozpatrzenie na Komisji Oświaty.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu.   

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie utworzenia Samorządowej Jednostki Organizacyjnej Centrum 
Usług Wspólnych Powiatu Drawskiego w Drawsku Pomorskim. 
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Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
7 głosami „za” przy 
0 głosach „przeciw” i 
6 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VII/47/2019 w sprawie utworzenia Samorządowej Jednostki 
Organizacyjnej Centrum Usług Wspólnych Powiatu Drawskiego w Drawsku 
Pomorskim. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały w 
sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2019. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Joannę 

Andrykowską – Skarbnika Powiatu Drawskiego. 
 
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który podziękował w imieniu Zarządu  

i Radnych za wieloletnią współpracę Pani Dyrektor Alicji Kryckiej-Sumińskiej,  
a także za to, że służyła radą i pomocą wszystkim potrzebującym.  

 
Głos zabrała Pani Dyrektor A. Krycka-Sumińska, która również podziękowała 

wszystkim Radnym za owocną współpracę.     
 
Wracając do porządku obrad głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska, która 

powiedziała, że zmiany dotyczą zwiększenia się planu dochodów budżetowych 
 o kwotę 1 537 246 złotych w związku ze zwiększeniem subwencji oświatowej 
 z budżetu państwa, a mianowicie sfinansowania podwyżek dla nauczycieli. Tym 
samym zwiększają się wydatki o wspomnianą kwotę. Uchwała powoduje, również 
zmniejszenie wydatków bieżących w jednostkach powiatu o kwotę 1 350 000 złotych 
z przeznaczeniem na zabezpieczenie projektów unijnych w kwocie 341 690,1 zł. oraz 
zabezpieczenia wkładu własnego na zakup samochodu dla niepełnosprawnych  
z udziałem środków PFRON w kwocie 55 tysięcy i dodatkowo utworzenie zadania 
związanego z posłowaniem samorządowej jednostki organizacyjnej CUW Powiatu 
Drawskiego, a środki przeznaczone na wydatki inwestycyjne związane z tym 
zadaniem w kwocie 358 056 złoty oraz zwiększenie wydatków inwestycyjnych na 
utworzenie Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego i pielęgnacyjno-opiekuńczego  
w Drawsku Pomorskim.      
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który zapytał, czy kwota 1,5 mln jest na 

podwyżki, ale z innego tytułu.  
 
Pani Skarbnik J. Andrykowska powiedziała, że z innego tytułu, gdyż były 

pieniądze na projekty, ale z innej klasyfikacji.  
 
 
Głos ponownie zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który zapytał, czy powiat 

otrzymał już pieniądze na bieżące podwyżki.  
 
Pani Skarbnik J. Andrykowska powiedziała, że jest to kwota 1 537 246 złotych.    
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 

Nikt z obecnych na Sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przejdą do głosowania 

nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2019. 

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
0 głosach „przeciw” i 
2 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr VII/48/2019 w sprawie zmian w budżecie Powiatu 
Drawskiego na rok 2019. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 45 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Drawskiego na lata 2019 – 2035. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Joannę 
Andrykowską – Skarbnika Powiatu Drawskiego. 
 

Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska, która powiedziała, że uzupełnia 
się Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 2018 – 2035 o wykonanie budżetu za rok 
2018 wynikające ze sprawozdania rocznego wykonanych dochodów i wydatków 
budżetu oraz zgodności WPF z budżetem roku 2019. Polegającym na uzupełnieniu 
wielkości dochodów z subwencji oświatowej dla Powiatu Drawskiego na rok 2019  
z przeznaczeniem na zabezpieczenie podwyżek dla nauczycieli. Zgodności WPF  
z budżetem 2019. Uzupełnienie projektu „Erasmus plus” w ZSP w Czaplinku o kwotę 
środków własnych przeznaczonych na projekt wydatków i limitów. Zmniejszenie 
kwoty wydatków i limitu zobowiązań po nazwą „Przebudowa drogi powiatowej 
1091Z Ciemienko, etap II”   

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie? 
 

Nikt z obecnych na Sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przejdą do głosowania 

nad uchwałą o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2019 – 2035. 

 
Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
 0 głosach „przeciw” i 
 2 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VII/49/2019 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2019 – 2035. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 47 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na objęcie udziałów w PKS Złocieniec spółka z o.o. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Mirosława Szulista 

–  Naczelnika Wydziału Zamówień Publicznych i Inwestycji.  
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Głos zabrał Pan Naczelnik M. Szulist, który powiedział, że jest to uchwała 
porządkująca. Z dniem podjęcia uchwały wysokość udziałów Powiatu Drawskiego  
w spółce PKS Złocieniec będzie wynosić 1  317 800 złoty i będzie to równowartość 
13 178 udziałów. Przyczyny powstania uchwały to udział w projekcie unijnym, dzięki 
któremu spółka otrzymała 16 pojazdów niskoemisyjnych, a w związku z tym, że 
powiat ma 45% udziałów jest zobligowany do pokrycia 15% różnicy w projekcie, zaś 
kwotowo to odpowiednio 575 316 złoty. Natomiast drugą przyczyną jest podjęcie 
uchwały przez Zgromadzenie Wspólników dotyczące ustalenia wysokości 1 udziału  
w kwocie 100 złotych. W związku z korektą powstała niedopłata dla Powiatu 
Drawskiego w wysokości 84 złotych.    

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 

Nikt z obecnych na Sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przejdą do głosowania 

nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na objęcie udziałów w PKS Złocieniec. 
 
Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VII/50/2019 w sprawie wyrażenia zgody na objęcie udziałów  
w PKS Złocieniec. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 49 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o wykreślenie w uchwale w paragrafie 

1 pkt 2 wyrazu profilu, a następnie oddała głos Panu Markowi Banaszkowi – 
Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i Petycje. 
 

Głos zabrał Pan Przewodniczący M. Banaszek, który powiedział, że w dniu 
 14 marca 2019 roku wpłynął wniosek o wyrażenie zgody na wykorzystanie herbu 
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Powiatu Drawskiego Prezesa Zarządu Instytutu Badań Historycznych  
i Krajoznawczych Sp. z o.o. z Konina wydawcy miesięcznika „Odkrywca” poprzez 
zamieszczenie go przy informacjach o XIV konferencji w miesięczniku, w materiałach 
konferencyjnych oraz stronie internetowej i profilu na Facebooku. Komisja 
pozytywnie rozpatrzyła wniosek. Uwzględniając zapisy ustawy o samorządzie 
powiatowym, regulaminu używania i korzystania z herbu i flagi Powiatu Drawskiego 
stanowiący załącznik do uchwały zasadne jest podjęcie uchwały w przedmiotowej 
sprawie.       

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 

Nikt z obecnych na Sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przejdą do głosowania 

nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawsku.  
 
Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr VII/51/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu 
Powiatu Drawsku. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 51 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 
Punkt 17 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest odpowiedzi na interpelacje  
i zapytania. 

  
Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu przez Pana Starostę Drawskiego  

S. Cybule. 
 
Głos zabrała Pan Starosta S. Cybula, który uznał, że odpowiedzi na interpelacje 

dotyczące dróg będą udzielone na piśmie. Natomiast, co do sytuacji braku lekarza 
kompetentnego do wystawiania aktów zgonu na miejscu zdarzenia zostały podjęte 
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działania przez rząd i w połowie roku zapadnie decyzja Wojewody 
Zachodniopomorskiego, aby uregulować prawnie ten problem.  

 
Pani Wiceprzewodnicząca B. Głowacka powiedziała, że rozmawiała  

z Dyrektorem Szpitala, aby podpisano stosowne umowy z lekarzami, którzy przyjmują 
w systemie nocnej i świątecznej opieki medycznej, gdyż największym problemem jest 
brak możliwości udzielania informacji przez prokuratora rodzinie i bliskim ofiary. 
Poprosiła, aby do momentu uregulowania tej sytuacji, sprawa została wyjaśniona 
 i załatwiona.  

 
Pan Starosta S. Cybula powiedział, że sprawa będzie przedyskutowana  

z dyrektorem. Przy kolejnej interpelacji odnośnie utworzenia stałej bazy dla jednostek 
pływających odpowiedź będzie udzielona na piśmie. Natomiast w sprawie połączeń 
komunikacyjnych wypowie się Pan W. Włodarczyk, gdyż niedługo będzie tworzony 
nowy rozkład jazdy po konsultacjach z poszczególnymi gminami.  

 
W sprawie bonu oświatowego głos zabrała Pani Naczelnik I. Krężołek, która 

powiedziała, że 2011 rok z ówczesnym Wicestarostą pojechali do powiatu 
choszczeńskiego, który ustalał plany finansowe szkół według bonu oświatowego. Bon 
taki został wprowadzony w 2012 roku, lecz w rozmowach z innymi samorządami 
padło pytanie o wady takiego rozwiązania. Największą wadą jest sytuacja, gdy liczba 
uczniów jest spadnie znacząco, gdyż w takim momencie bon nie spełnia swoich 
zamierzeń, czyli jeżeli liczba uczniów spadnie do określonej wartości to nawet przy 
najoszczędniejszym zarządzaniu szkoła nie utrzyma się za wskazane środki.  
W jednostkach funkcjonował on w czystej postaci w przypadku ZSP i ZPE-T, 
natomiast w PPP i CKZiU w formie mieszanej. W 2017 roku odstąpiono od bonu  
z powyższego powodu. Plany finansowe szkół tworzone są w oparciu o kwoty 
środków naliczonych w subwencji oświatowej oraz informacje z samych jednostek.  

 
Głos zabrała Pani Radna B. Głowacka, która zapytała o kryteria i założenia. 

Poprosiła o odpowiedź na piśmie. 
 
Pani Naczelnik I. Krężołek uzupełniła, że bon nigdy nie był zależny od 

wydatków, to wydatki zależały od bonu. Bon nie zależało od tego, jak dużo szkoła 
wydawała. Bon wyznaczał granicę. Bon obliczano dla każdej szkoły w ten sposób, że 
liczona była średnia płaca w każdej szkoły, więc jeżeli szkoła zatrudniała więcej 
nauczycieli dyplomowanych w stosunku do innej szkoły i ponosiła większe wydatki to 
automatycznie też wysokość ustawowego bonu dla danej szkoły była wyższa. 
Rozwiązanie było sprawiedliwe, lecz niestety spadek liczby uczniów wiązał się  
z udzielonymi środkami, a te w pewnym momencie nie pokrywały wydatków. Na 
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koniec podkreśliła, że sama musiała uznać, iż bon oświatowy nie spełnia swoich zadań 
ze względu na duży spadek liczby uczniów związany z niżem demograficznym.  

 
Pani Wiceprzewodnicząca poprosiła o przygotowanie odpowiedzi na piśmie.  
 
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że wszystkie odpowiedzi 

na interpelacje dotyczące dróg będą dostarczane Radnym na piśmie. Poinformował, że 
prowadzone są rozmowy, aby drogi dojazdowe do poligonów i lotnisk wojskowych 
były uznane jako strategiczne. Po przeprowadzonych rozmowach z Burmistrzami 
Drawska, Złocieńca, Czaplinka i Wierzchowa sporządzana jest dokumentacja dla ulicy 
Kamiennej w Czaplinku, w przypadku Złocieńca do fazy realizacji wchodzą 
przebudowy dróg Ciemienko i Bobrowo, w Wierzchowie przebudowa drogi  
w Będlinie oraz Nowe Laski oczekiwana jest odpowiedź Wojewody 
Zachodniopomorskiego, natomiast dla Drawska przygotowywany jest projekt 
przebudowy drogi do Gudowa wraz ze ścieżką rowerową, zaś odnośnie remontu drogi 
w Pławnie będzie złożony wniosek.            
 

Punkt 18 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

 
Pani Przewodnicząca zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 

  
 Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 
 

Punkt 19 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 17:30 zamknęła VII Sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 
 

 
    Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 
 
Barbara Kotwica                                             Urszula Ptak 
 
Sporządziła: Joanna Rudziewicz 


